
        Rada Miejska w Śremie 
      ul. Plac 20 Października 1 
                63 – 100 Śrem 
 

PAOOR.0012.4.1.2023.MAM 
 

P R O T O K Ó Ł Nr 39/2023 
z posiedzenia 

Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Środowiska 
Rady Miejskiej w Śremie 

odbytego 17 stycznia 2023 r. w Urzędzie Miejskim w Śremie 
 

Obrady rozpoczęto 17 stycznia 2023 r. o godz. 15:30, a zakończono o godz. 
16:00 tego samego dnia. Członkowie Komisji obecni wg. listy obecności, 
stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. Obecnych 6 członków Komisji.  

• Radny Krzysztof Lewandowski - nieobecny usprawiedliwiony. 
 
Ponadto w posiedzeniu komisji uczestniczyli:  

1. Bartosz Żeleźny – Zastępca Burmistrza Śremu; 
2. Barbara Jabłońska – Naczelnik Pionu Edukacji i Usług Społecznych (PEU); 
3. Maria Świdurska – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Śremie (OPS). 

 
/Zawiadomienia o posiedzeniu Komisji, stanowią załącznik nr 2 do protokołu/ 

Posiedzenie Komisji otworzył i prowadził radny Zdzisław Żeleźny – 
Przewodniczący Komisji. Obrady rozpoczął o godz. 15:30, witając wszystkich 
zebranych. Stwierdził, że zgodnie z listą obecności w obradach uczestniczy 
6 radnych, a więc Komisja jest władna do podejmowania prawomocnych decyzji.  

Następnie Przewodniczący poinformował, że 12 styczna 2023 r. wpłynął 
wniosek Burmistrza Śremu o uzupełnienie porządku obrad o dwa projekty 
uchwał: 

• zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków 
na świadczenia z pomocy społecznej w formie posiłku albo świadczenia 
rzeczowego w postaci produktów żywnościowych osób objętych 
wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 
2019-2023; 

• zmieniająca uchwałę w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego do 
przyznania świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup 
posiłku lub żywności osób objętych wieloletnim rządowym programem 
"Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023. 

/ Wniosek Burmistrza stanowi załącznik nr 3 do protokołu/ 
Głosowanie wniosku Burmistrza o uzupełnienie porządku obrad o ww. 

projekty uchwał. 
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Wyniki:  
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Tomasz Jakuszek (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski 
(NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), 
Zdzisław Żeleźny (ZA) 
Komisja w głosowaniu, 6 głosami „za” – jednogłośnie przyjęła wniosek 
Burmistrza o uzupełnienie porządku obrad Komisji o dwa projekty uchwał. 
 

Porządek obrad po zmianie: 
1. Przyjęcie protokołu 38/2022 z posiedzenia Komisji. 
2. Informacja dotycząca udzielonej pomocy w 2022 roku w ramach 

dodatku węglowego oraz dodatku dla gospodarstw domowych z tytułu 
wykorzystywania niektórych źródeł ciepła. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały: 
a) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków 

na świadczenia z pomocy społecznej w formie posiłku albo świadczenia 
rzeczowego w postaci produktów żywnościowych osób objętych 
wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 
2019-2023; 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 
do przyznania świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego 
na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 
rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023. 

4. Sprawozdanie z działalności Komisji za 2022 rok. 
5. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji. 

 
Ad. 1. Przyjęcie protokołu 38/2022 z posiedzenia Komisji. 
Przewodniczący Komisji przekazał, że do protokołu 38/2022 z ostatniego 
posiedzenia Komisji nie zgłoszono uwag. Wobec powyższego stwierdził, 
iż protokół z posiedzenia Komisji został przyjęty. 
 
Ad. 2. Informacja dotycząca udzielonej pomocy w 2022 roku w ramach dodatku 
węglowego oraz dodatku dla gospodarstw domowych z tytułu wykorzystywania 
niektórych źródeł ciepła. 
Ww. informację radni otrzymali, wobec powyższego odstąpiono od jej 
referowania. 
 /Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu/ 
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Dyskusja: 
Radny T. Jakuszek zapytał, o ilość osób, które ubiegały się o dofinansowanie 
w ramach dodatków, ale go nie otrzymały.  
Odpowiedzi udzieliła Kierownik OPS M. Świdurska, która poinformowała, że: 

• w przypadku dodatku węglowego wydano 283 decyzje odmowne, z tego 
8 osób odwołało się do SKO.  

• w przypadku dodatku dla gospodarstw domowych wydano 72 decyzje 
odmowne i 1 osoba odwołała się do SKO.  

Ponadto przekazała, że od 16 stycznia br. można wnioskować do OPS o zwrot 
podatku VAT w przypadku ogrzewania gospodarstw domowych gazem ziemnym 
- dot. pieców dwufunkcyjnych. 
Radny T. Jakuszek zapytał, czy są osoby, które skorzystały z dodatku węglowego 
i zgłosił zastrzeżenia co do jakości pozyskanego paliwa? 
Odpowiedzi udzielił Z-ca Burmistrza B. Żeleźny, który poinformował, że dodatek 
węglowy, a zakup paliwa po preferencyjnych cenach to dwie odrębne sprawy, 
które łączy tylko to, że aby zakupić węgiel po preferencyjnych cenach trzeba 
posiadać m.in. zaświadczenie o przyznaniu dofinansowania w ramach dodatku 
węglowego. Dodał, że ze wszystkich osób, które otrzymały pozytywna decyzję 
o przyznaniu dodatku w roku 2022, tylko ok. 500 osób złożyło wniosek o wydanie 
ww. zaświadczenia.  
Radna B. Ratajczak zapytała, czy są, a jeśli tak to jakie, kryteria w przypadku 
zwrotu VAT, gdy ogrzewa się dom piecem dwufunkcyjnym na gaz ziemny? 
Odpowiedzi udzieliła Kierownik OPS M. Świdurska, która przekazała, że jest to 
pierwszy dodatek, gdzie ustawodawca przewidział 3 kryteria: 

1. Opłacone fv za dostarczone paliwo, 
2. Kryterium dochodowe (1500 zł – gosp. wieloosobowe, 2100 zł – gosp. 

jednoosobowe), 
3. Zgłoszenie w CEEB. 

Radny T. Jakuszek zapytał, w jaki sposób OPS rozlicza się z powierzonych środków 
przeznaczonych na ww. dodatki? 
Odpowiedzi udzieliła Kierownik OPS M. Świdurska, przekazała, że środki 
finansowe pochodzą w całości z budżetu Wojewody – zarówno na realizację jak 
i obsługę zadań. Z środków za poprzedni okres rozliczeniowy, realizacja ustawy 
była do końca grudnia 2022 r. Ponadto są przekazywane do Centralnej Aplikacji 
Statystycznej sprawozdania dzienne, tygodniowe, miesięczne, kwartalne, 
półroczne, roczne. Są to sprawozdania zarówno merytoryczne jak i finansowe. 
Dyskusję zakończono. 
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Ad.3. Zaopiniowanie projektu uchwały: 
 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków 
na świadczenia z pomocy społecznej w formie posiłku albo świadczenia 
rzeczowego w postaci produktów żywnościowych osób objętych 
wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 
2019-2023; 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 
do przyznania świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego 
na zakup posiłku lub żywności osób objętych wieloletnim rządowym 
programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023. 

 
Powyższe projekty uchwał przedstawiła Kierownik OPS – Maria Świdurska 
 
Następnie Przewodniczący Komisji otwarł dyskusję nad ww. projektami uchwał. 
 
Radny T. Jakuszek zapytał, czy zwiększy się ilość środków przeznaczonych 
na dożywianie w związku z podwyższeniem stawki z 150 % na 200 %? 
Odpowiedzi udzieliła Kierownik OPS M. Świdurska, która przekazała, że zarówno 
w 2022 jak i w 2023 roku środki zaplanowane na dożywianie są na tym samym 
poziomie finansowym, ale zawsze istnieje możliwość wystąpienia do Wojewody 
o zwiększenia dotacji, ale spowoduje to też potrzebę zwiększenie udziału 
własnego przez gminę, ponieważ dotacja to proporcje: 60 % Wojewoda, a 40% 
Gmina. 
Dyskusje zakończono. 
 
Przystąpiono do głosowania nad zaopiniowaniem projektów uchwał. 
 
Głosowano w sprawie zaopiniowania projektu uchwały - zmieniająca uchwałę 
w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na świadczenia z pomocy 
społecznej w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych osób objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek 
w szkole i w domu" na lata 2019-2023. 
Wyniki:  
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Tomasz Jakuszek (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski 
(NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), 
Zdzisław Żeleźny (ZA) 
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Przewodniczący obrad podsumowując wynik głosowania stwierdził, iż Komisja 
6 głosami „za” - jednogłośnie, przedłożony projekt uchwały zaopiniowała 
pozytywnie 
 
Głosowano w sprawie zaopiniowania projektu uchwały - zmieniająca uchwałę 
w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego do przyznania świadczenia 
pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób 
objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 
2019-2023żywnościowych osób objętych wieloletnim rządowym programem 
"Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023. 
Wyniki:  
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Tomasz Jakuszek (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof 
Lewandowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Lilianna 
Wąsik (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
Przewodniczący obrad podsumowując wynik głosowania stwierdził, iż Komisja 
6 głosami „za” - jednogłośnie, przedłożony projekt uchwały zaopiniowała 
pozytywnie 
 
/Opinia Komisji oraz raport głosowań dot. projektów uchwał, stanowią załącznik 
nr 5 do protokołu/ 
 

 
Ad.4. Sprawozdanie z działalności Komisji za 2022 rok. 
Przewodniczący Komisji przekazał, że projekt sprawozdania z działalności Komisji 
za rok 2022, został członkom Komisji przekazany wraz z zawiadomieniem. 
Następnie zapytał Radnych czy zgłaszają uwagi do przedstawionego projektu? 
 
Uwag do sprawozdania nie zgłoszono. 
 
Głosowano w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji za 2022 rok; 
Wyniki:  
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Tomasz Jakuszek (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof 
Lewandowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Lilianna 
Wąsik (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Komisja w głosowaniu 6 głosami „za” – jednogłośnie przyjęła Sprawozdanie 
z działalności Komisji za 2022 rok.  
/Sprawozdanie z działalności Komisji za 2022 rok stanowi załącznik 
nr 6 do protokołu / 
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Ad.5. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji. 
 

Przewodniczący zgłosił, iż zmieni się termin omawianych tematów 
zaplanowanych w planie pracy na rok 2023. tj.: 

1. Zaplanowane tematy na marzec: 
➢ Raport z   wykonania    w   2022   roku    Gminnego    Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii i efektów jego realizacji,  
➢ Raport z realizacji w 2022 roku Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych; 
przedstawione zostaną wspólnie w m-cu czerwcu - Raport   z wykonania    
w   2022   roku Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022 
– 2025. 
2. Zaplanowany temat na czerwiec: 
➢ Działania Gminy Śrem na rzecz ochrony środowiska; 
przedstawiony zostanie w marcu. 

/zmieniony plan pracy stanowi załącznik nr 7 do protokołu / 
 
Następnie Przewodniczący, poinformował Radnych, iż w związku z wycinką 
drzew w Parku Odlewnika, która budziła u niego spore obawy, udał się do Pionu 
Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej, gdzie Pani Karolina Włodarczak 
szczegółowo i rzetelnie przedstawiła informacje związane z prowadzona 
wycinką, która okazała się niezbędna ze względu na stan drzew. 
 
Radna B. Ratajczak przypomniała, że od 1 listopada 2022 r w Śremie działa 
hospicjum domowe oraz stacjonarne w Centrum Opieki Długoterminowej 
Salus + przy ul. Chełmońskiego 1. Jest to zakład pielęgnacyjno-opiekuńczy 
dla osób w podeszłym wieku, z niepełnosprawnościami oraz chorobami 
przewlekłymi, które oferuje całodobową opiekę lekarską i pielęgniarską, a koszt 
pobytu w całości pokrywa NFZ. (Szczegółowe informacje można znaleźć 
na stronie internetowej: www.salus-srem.pl) 
 
Dyskusje zakończono. 
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 Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Komisji – Zdzisław 
Żeleźny podziękował za udział w posiedzeniu Komisji zaproszonym gościom, 
członkom Komisji, zamykając obrady o godz. 16:00. 
Na tym posiedzenie Komisji i protokół zakończono. 

 

 

 

 

Przewodniczył: 
Przewodniczący 

Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony 
Zdrowia i Środowiska 

Zdzisław Żeleźny 
 
 
 
 
Protokołowała: 
Marta Matuszewska 
Podinspektor  


